
Bestyrelsesmøde i Pandehave Eng 2024-1-03 

 

Deltagere: 

Christian S Laursen; Iben Dupont <banknote@fastmail.com>; Inder Sapru 

inder@indernettet.com; Ole Madsen <omadsen1@icloud.com>; Ove Hoff <ove@tohoff.dk>; 

Peter Larsen <plarsen.1@outlook.com>; Tove Skrumsager Frederiksen <tove@skrumsager-

frederiksen.dk>; Tue Svensson tuesvensson@gmail.com 

Afbud: 

Ove Hoff <ove@tohoff.dk>; Iben Dupont <banknote@fastmail.com>; 

 

Dagsorden: 

• Godkendelse af dagsorden og valg af referent 

o Godkendt, referent Christian 

• Året der gik v. Christian 

o Årsrapport blev gdokendt 

• Økonomi v. Peter 

o Status på økonomi v. Peter 

▪ Taget til efteretning 

o Regnskab, fremsendes efter 01-01-2025 

• Budget og plan 2024 v. Peter og Christian 

o Budget, forslag 

▪ Udgifter 

▪ Grønt vedligehold 34000 

▪ Kvæg 21000 

▪ Konsulentbistand 2000 

▪ Diverse vedligehold 5000 

▪ I alt 62000 

▪ Indtægter 

▪ Tilskud 48000 

▪ Kontingent 20000 

▪ I alt 66000 

• Revision af vedtægter 

o Oplæg til vedtægter blev gennemgået og tilrettet. (vedlagt) 



o Det endelige oplæg sendes til ejerbestyrelser for godkendelse (vedlagt) 

• Detaljedrøftelse af plan for 2025 

o Vedligehold af stier dvs. klipning af vores egne og aftale med kommunen om 

vedligehold af deres 

▪ Vi forsætter nuværende praksis 

▪ Vi arbejder med dræning af stier  

▪ Der hjemtages tilbud om nyt grus til forbedring af stier som vi vil få 

kommune til at betale. Betaler kommunen ikke vil vi ikke udføre 

arbejdet. 

o Klipning af græsarealer 

▪ Vi forsætter nuværende praksis 

▪ Det undersøges om vi kan få nogen til at tage høslet på området. Dels 

for at spare udgiften til dette, dels for at fjerne afgrøde med henblik på 

at kvælstofreducere på området 

o Klipning under hegn i græsningssæsonen 

▪ Vi forsætter nuværende praksis 

o Indkøb af bedre stødgiver 

▪ Godkendt 

o Dyr til græsning.  

▪ Når vi har endelig beslutning fra Ole og Susanne Christensen om de 

forsætter tager vi stilling til følgende: 

▪ Forsættelse af nuværende ordning 

▪ Leverance fra anden koleverandør 

▪ Etablering af kogræsserlaug. Vil betyde med arbejde for 

foreningen og større risici i forbindelse med uheld, sygdom etc. 

Det er vurderingen at en etablering kan reducere udgiften til 

afgræsning til en mindre fortjeneste 

o Ideer til videreudvikling, bla. på grundlag af den gennemførte 

faunaundersøgelse 

▪ Etablering af vandhuller 
▪ Vi vil undersøge mulighederne i det kommende år, særligt med 

fokus på Museum Nordsjælland 
▪ Udpining af græseng ved høslet 

▪ Se forslag om høslet 
▪ Selektiv buskrydning 

▪ Her bruger vi ikke forslaget da det strider mod 
fredningsbestemmelserne 

▪ Sammenlægning af hele Ruslandsområdet til fællesgræsning 
▪ Mulighederne undersøges, bla. ved kontakt med lodsejere 

▪ Genslyngning af å, økologisk forbedring 



▪ Kommunens 4 årlige undersøgelse siger at der er mulighed for 
at forbedre vandsøbet så det bliver egnet til ørred etc. 

▪ Genslyngning vurderes ikke at være muligt, åløbet har ligget 
samme sted i århundrede. På håndtegnet kort fra 1808 er 
åløbet på den nuværende placering. Det er dog en mulighed at 
slynge i eget løb ved at grave slammet væk og erstatte det 
med grus og store sten. En anden mulighed er beplantning af 
bredder med træer der skygget og danner rødder i bredzonen, 
bla. udført på Nivå 

▪ Mulighederne undersøges 
• Fremtidige medlemmer af bestyrelsen 

o Tue Nielsson er indtrådt fra DRMS 

o Iben udtræder og er ikke mere på mailliste FV udpeger ny repræsentant. 

• Evt. 

o  Iab. 

 

 


